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Pracovný materiál Kancelárie Rady na zasadnutie Rady dňa 21. 2. 2024 
 
Správa o kontrole dodržiavania povinností podľa zákona č. 264/2022 Z. z. 
Podnet na preverenie č.: 0046/SO/2024 
Programová služba: TA3 
Vysielateľ: C.E.N. s.r.o. 
Číslo autorizácie vysielania: AT/87 
 
Na základe záverov uvedených v správe Kancelária Rady pripravila nasledujúce uznesenie: 
 
Návrh uznesenia: 
Rada pre mediálne služby (ďalej len „Rada“) ako orgán príslušný podľa § 109 ods. 1 až 4 a § 110 ods. 2 
písm. e) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“) postupom 
podľa § 150 zákona č. 264/2022 Z. z. preverila podnet na preverenie evidovaný pod č. 0046/SO/2024 
smerujúci voči vysielaniu programovej služby TA3 vysielateľa C.E.N. s.r.o. a uznala podnet                                     
na preverenie podľa ustanovenia § 150 ods. 13 zákona č. 264/2022 Z. z. za neopodstatnený. 
 
Úloha: 
Kancelária Rady informuje podávateľa podnetu na preverenie o výsledku preverenia podnetu. 
T: 4. 3. 2024                                     Z: PgO 
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OBSAH  PODNETU: 
„V relácii TA3 17.12.2023 cca o 11:00 hod „V politike“ sa moderátor Dírer vo svojom úvodnom príhovore 
vyjadril zaujato a neobjektívne, podľa mňa porušil právo verejnosti na všestranné, pluralitné, objektívne 
a nestranné informovanie. Jeho príhovor vnímam ako jeho vedomý príspevok k neustálemu 
rozdeľovaniu spoločnosti, dôkaz jeho systémovej zaujatosti voči súčasnej vládnej koalícii. 
Hovoril o skúmaní nálad obyvateľstva o zotrvaní v EU, že najviac, čo trápi Slovákov sú rastúce ceny, 
inflácia a náklady na život. Ďalej pokračoval: „A čo je urgentnou témou našich politikov ? Nie vysoké 
ceny potravín. Ale rušenie špeciálnej prokuratúry, či znižovanie trestov za ekonomické trestné činy.“ 
Za sedem týždňov koalícia vyriešila resp. našla dohodu na: 
Odpustenie odvodov pre poľnohospodárov - predĺženie jeho platnosti aj na ďalšie obdobie  
Dohoda na pomoci ľudom s hypotekárnymi úvermi 
Čerpanie eurofondov na poslednú chvíľu – zvýšenie objemu ich čerpania  
Dohoda na štátnom rozpočte na rok 2024  
Dohoda na kompenzácii cien elektrickej energie na budúci rok 
Dohoda na konsolidácii verejných financií 
Dohoda na trinástych dôchodkoch 
Dohoda na zachovaní rodičovského príspevku 
Reforma trestného práva 
Ak sa pozriete na tento zoznam, musíte uznať, že sa tieto položky týkajú aj problematiky rastúcich cien, 
inflácie a nákladov na život. Sú to verejne dostupné informácie, ktoré ak by zohľadnil, nemohol by 
takýto jednostranný a negatívny komentár odvysielať. Zjednodušovanie a negativizmus moderátora 
nemá nič spoločné s profesionalitou, ale poukazuje na jeho politickú preferenciu a v tej súvislosti 
dokladuje jeho podiel na tzv. politickom aktivizme tam, kde nemá čo robiť. Zaujatosť, jednostrannosť  
a nevyváženosť, inými slovami neprofesionálne konanie moderátora, podčiarkuje aj jeho 
neprehliadnuteľná negatívna neverbálna komunikácia hlavne v závere jeho úvodnej reči. Moderátor 
nechce vidieť, že tému rušenia špeciálnej prokuratúry, či znižovania trestov za ekonomické trestné činy 
tu do absurdných rozmerov nafúkla a po celý čas vo verejnom priestore živí práve opozícia a média. 
Žiadam preto kontrolný orgán o vyvodenie zodpovednosti voči vysielateľovi ako aj moderátorovi                        
za vedomé porušovanie zákonných nárokov verejnosti na všestranné, pluralitné, objektívne a nestranné 
informovanie, zvlášť preto, že sa nejedná o jeho prvé pochybenie. Takmer každý jeho úvodný komentár 
v tejto relácii navodzuje podobný negatívny pocit a odpor v časti našej spoločnosti. S pozdravom...“  
 
 
PRÁVNE VÝCHODISKÁ POSUDZOVANIA: 
Zákon č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“): 
 
§ 8 Komunikáty 
4) Aktuálna publicistika je program tematicky spätý so spravodajstvom, ktorý obsahuje komentáre                      
k správam a udalostiam, analýzy vývoja, politické stanoviská k udalostiam alebo názory politikov                      
na jednotlivé témy. 
 
§ 25 Prístup verejnosti k pluralitným, objektívnym a nestranným informáciám 
Vysielateľ, ktorý nepodlieha samoregulačnému mechanizmu zapísanému do evidencie podľa tohto 
zákona, regulujúcemu aj oblasť všestrannosti informácií, názorovej plurality a objektívnosti a 
nestrannosti programov, je povinný 
a) zabezpečiť všestrannosť informácií a názorovú pluralitu v rámci vysielanej programovej služby, 
b) zabezpečiť objektívnosť a nestrannosť spravodajských programov a programov aktuálnej 
publicistiky; názory a hodnotiace komentáre musia byť oddelené od informácií spravodajského 
charakteru. 
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ANALÝZA – stanovisko Kancelárie Rady pre mediálne služby: 
Podávateľ namietal voči relácii V politike, pričom svoju kritiku smeroval na úvodný komentár 
moderátora, ktorý mal porušiť právo verejnosti na všestranné, pluralitné, objektívne a nestranné 
informovanie. Daný príhovor vnímal ako vedomý príspevok k neustálemu rozdeľovaniu spoločnosti 
resp. ako dôkaz systémovej zaujatosti voči súčasnej vládnej koalícii. V podaní  takisto poukazoval                    
na údajný negativizmus (verbálny aj neverbálny) a absenciu profesionality, čo sa malo prejaviť 
napríklad aj tým, že moderátor vo svojom úvode nespomenul pozitívne opatrenia vlády viažuce sa 
k veciam, ktoré majú trápiť slovenskú verejnosť.  
 
S ohľadom na obsah a formu namietaného programu môžeme skonštatovať, že program napĺňa 
kritériá programu aktuálnej publicistiky (§ 8 ods. 4 zákona č. 264/2022 Z. z.), preto sme ho v súvislosti 
s námietkami podávateľa podnetu posudzovali podľa ustanovenia § 25 písm. b) zákona  
č. 264/2022 Z. z. 
 
Podľa § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. vysielateľ je povinný „zabezpečiť objektívnosť                                           
a nestrannosť spravodajských programov a programov aktuálnej publicistiky; názory a hodnotiace 
komentáre musia byť oddelené od informácií spravodajského charakteru.“ 
Medzi kritériá objektivity vo všeobecnosti zahŕňame: relevanciu, transparentnosť, presnosť, úplnosť, 
vecnosť, vyváženosť, rôznorodosť, aktuálnosť, zrozumiteľnosť, osvojenie si pozície odstupu a neutrality 
vo vzťahu k predmetu spravodajstva, absenciu stránenia. 
 
Monitorovaná relácia začala nasledovným úvodným prehovorom moderátora: „Sledujete TA3, 
príjemný dobrý deň. Slováci si nevedia predstaviť svoju budúcnosť mimo Európskej únie. Také                             
sú výsledky najnovšieho národného Eurobarometra, ktorý skúmal nálady koncom októbra a začiatkom 
novembra. S budúcnosťou našej krajiny mimo Európsku úniu nesúhlasí 7 z 10 občanov Slovenska, teda 
takmer 70 percent, čo je o 4 percentá viac, ako na jar tohto roka. Pre občanov Slovenska totiž Európska 
únia znamená predovšetkým mier, garanciu dodržiavania ľudských práv a demokracie. Slováci                            
si nevedia predstaviť, že by nemohli cestovať, študovať a pracovať kdekoľvek v únii. A čo trápi občanov 
Slovenska? Rastúce ceny, inflácia a náklady na život. Za jeden z dvoch problémov ho vybrala takmer 
polovica krajiny. A čo je urgentnou témou našich politikov? Nie vysoké ceny potravín, ale rušenie 
špeciálnej prokuratúry či znižovanie trestov za ekonomické trestné činy. Vitajte V politike.“ 
- audiovizuálny predel „V politike“ 
 
Následne v štúdiu začala samotná diskusia s pozvaným hosťom, ktorým bol:  
Robert Fico – predseda vlády SR a predseda strany SMER – SSD 
 
Moderátor otvoril diskusiu otázkami súvisiacimi najmä s blížiacimi sa prezidentskými voľbami                    
či so vzťahmi v nedávno vzniknutej koalícii, pričom spomínal niektoré tvrdenia A. Danka, koaličného 
politika a predsedu SNS, ktoré mali konfrontačný ráz – napr. voči predsedovi parlamentu. R. Fico 
v odpovediach konštatoval, že nemá záujem kandidovať za prezidenta a ani za sudcu ústavného súdu. 
Tvrdil, že každý z čelných predstaviteľov koalície si hľadá svoj priestor na politickej scéne, keďže im ide 
o zotrvanie, a to môže zo sebou prinášať aj prezentovanie vzájomne odlišných názorov na určité témy. 
Hosť vyjadroval kritiku k  médiám, ktorých má vyrušovať, že koalícia nie je vo všetkých otázkach 
a postupoch jednoliata, pričom ich obviňoval z toho, že vyhľadávajú konflikty, ktoré sa snažia 
zveličovať, namiesto toho, aby upriamovali pozornosť na dôležitejšie veci. Moderátor argumentoval, 
že ide o legitímne otázky, keďže A. Danko otvorene komunikuje svoje výhrady a predstavy 
v televíznych diskusiách. R. Fico na margo toho povedal, že v koalícii nie sú výraznejšie spory. Potom  
poukázal na mnohé opatrenia, ktoré vláda stihla za krátky čas presadiť, týkajúce sa napr. cien energií 
či potravín, čerpania európskych fondov resp. hypotekárnych úverov. Hneď na to moderátor uviedol 
tému značne rezonujúcu v spoločnosti – rušenie úradu špeciálnej prokuratúry a novela trestného 
zákona, ktorá vyvolala odmietavú reakciu zo strany opozície resp. niektorých odborníkov (šéf rady 
prokurátorov), zahraničných inštitúcii (európska prokuratúra) či protesty občanov na námestiach.  
R. Fico konštatoval, že táto vec netrápi väčšinu bežných ľudí v regiónoch. Následne prezentoval 
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argumenty, prečo považuje dané rušenie za potrebné, pričom sa dotkol aj návrhu zmeny trestného 
zákona, ktorý zahrňuje znižovanie sadzieb za isté delikty. V rámci argumentácie v negatívnom kontexte 
spomínal určité konania prokuratúry v minulom volebnom období, osobu špeciálneho prokuratúra                
či opozíciu. Poznamenal, že isté relevantné výhrady sa budú môcť ešte zapracovať do daných návrhov. 
Zároveň odmietal, že by tieto návrhy koalícia priorizovala a snažila sa ich prijať za každú cenu                             
čo najskôr, keďže pre nich má byť podstatnejšie riešenie záležitostí ako lex konsolidácia, kompetenčný 
zákon a rozpočet. R. Fico v rámci témy kritizoval počínanie slovenských europoslancov z opozičných 
strán (konkrétne manželku predsedu KDH), ktorí majú nabádať k tomu, aby sa Slovensku odobrali 
eurofondy. Moderátor v tejto veci komunikoval argument europoslancov, že túto tému otvorila práve 
koalícia zaslaním spomínaných návrhov do Bruselu. Krátko na to moderátor uviedol ďalšiu tému, a tou 
bol rozpočet. Hosťa sa dopytoval, či si myslí, že sa ho podarí schváliť ešte tento rok vzhľadom                             
na prieťahy prebiehajúce v parlamente. R. Fico prezentoval predpoklad, že sa to stihne do konca roka 
2023, pričom povedal, že sú v koalícii pripravení rokovať o tom aj počas vianočných sviatkov, a to do 
posledného možného dňa, ak si to situácia bude vyžadovať. Moderátor v prípade témy spomínal 
výhrady rozpočtovej rady, že sa neberie ohľad na dodržiavanie výdavkových limitov. R. Fico v odpovedi 
tvrdil, že nemá v pláne zhoršovať verejné financie a že počíta s konsolidáciou a so znižovaním deficitu, 
ale v takej miere, aby nebol ohrozený dosiahnutý sociálny štandard obyvateľstva. R. Fico sa zmienil aj 
o existencii grafu z dielne inštitútu finančnej politiky, ktorý má dokazovať, že k zhoršovaniu verejných 
financií a k väčšiemu zadlžovaniu krajiny malo dochádzať vtedy, keď vládla pravica resp. vtedy, keď 
strana Smer nebola vo vláde. Moderátor následne žiadal o zaslanie takéhoto grafu. Potom 
interpretoval slová vicepremiéra a ministra za SNS Tomáša Tarabu, ktorý mal povedať, že chystané  
13. dôchodky resp. kompenzácie zvýšených cien vyjdú štát okolo 3 miliardy eur. R. Fico hovoril 
o potrebe plniť sľuby a obhajoval potrebu udržovať ceny energií na súčasnej úrovni. Popritom podrobil 
kritike bývalého predsedu úradu pre reguláciu sieťových odvetví. Moderátor v reakcii skonštatoval, že 
spomínaná inštitúcia deklaruje nejaké ceny ako nezávislý úrad, pričom vláda má možnosť urobiť 
nápravu a zastropovať ceny energií. Potom položil hosťovi otázku týkajúcu sa opatrení pre mladých 
ľudí či študentov, keďže mnoho z nich má odchádzať do zahraničia za lepšou perspektívou. R. Fico 
k tomu okrem iného povedal, že je potrebné upravovať  vzdelávací systém na potreby pracovného trhu 
a nepodporovať vysokoškolské odbory s nízkym uplatnením, ktoré zvyknú študenti vo veľkom 
navštevovať zväčša len preto, aby získali titul. Taktiež poznamenal, že cieľom ich vládnutia je to, aby sa 
ľudia cítili bezpečnejšie, pokojnejšie a lepšie. Záverečná otázka moderátora bola osobného rázu – 
trávenie vianočných sviatkov. R. Fico povedal, že to ako bude prežívať sviatky závisí od toho, kedy dôjde 
k schváleniu štátneho rozpočtu na rok 2024.   
 
                                                                          *    *    *  
 
Z obsahu aj formy úvodného prehovoru moderátora, na ktorý teda smerovala kritika podávateľa,                     
je zrejmé, že ide o samostatný, od samotnej diskusie oddelený útvar vo formáte akéhosi politického 
komentára. Formou má daný útvar najbližšie zrejme k fejtónu, čo je novinársky žáner, ktorý ironizuje 
určité javy spoločenského a politického života. V danom úvode moderátor stručne zhrnul nedávny 
prieskum týkajúci sa vzťahu Slovákov k EÚ a pomenoval, čo trápi obyvateľov SR. Úvod zakončil 
tvrdením, že urgentnou témou domácich politikov nie je riešenie zmieňovaných problémov,                             
ale zaoberanie sa rušením špeciálnej prokuratúry či znižovaním trestov za ekonomické trestné činy. 
Toto tvrdenie možno považovať za kritickú poznámku adresovanú politickej scéne a dotýkajúcu sa 
dvoch návrhov nového vládneho zoskupenia. Spomínaná kritika sa viaže skôr na koalíciu, pretože                   
od nej sa očakáva riešenie problémov, keďže zvykne mať pod taktovkou rezorty a väčšinu 
v parlamente.  
 
Čo sa týka obsahu komentára, išlo zjavne o subjektívne vyjadrenia moderátora, resp. redakcie. Podľa 
ustanovenia § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. vysielateľ je povinný „zabezpečiť objektívnosť                              
a nestrannosť spravodajských programov a programov aktuálnej publicistiky; názory a hodnotiace 
komentáre musia byť oddelené od informácií spravodajského charakteru.“ 
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Citované ustanovenie teda vysielateľovi ukladá povinnosť, aby názory a hodnotiace komentáre oddelil 
od informácií spravodajského charakteru. Úvodný prehovor moderátora bol zreteľne oddelený 
zvukovo-obrazovým predelom od samotnej diskusie s hosťom. Vysielateľ v takejto podobe vysiela 
program V politike už pomerne dlhý čas, pričom Rada v minulosti už posudzovala vydania relácií, kde 
moderátor obdobným spôsobom komentoval dianie a nedávne udalosti, pričom takýto obsah 
nepovažovala za problematický. Sme toho názoru, že uvedený komentár bol riadne oddelený                             
od diskusie, a tak recipient nebol uvedený do omylu o jeho charaktere.  
 
V samotnej diskusii mal priestor hlavný predstaviteľ koalície – premiér SR prezentujúci svoje pohľady, 
názory a ambície na najbližšie politické obdobie, čo vytváralo i možnosť na to, aby sa nejakým 
spôsobom ohradil voči úvodnej kritike a komunikoval opatrenia, ktoré sa im podarili medzičasom  
zrealizovať. Hosť R. Fico túto možnosť využil a priamo na ňu počas diskusie reagoval (v rámci prvej 
polovice programu):  
 
- Robert Fico: „Prečo sa nevenujete vážnym veciam? Viete, som si zahryzol do jazyka, keď som videl ten 
úvod, ktorý ste urobili, že na jednej strane je tu problém s cenami energií, je tu problém s cenami 
potravín, ale politikov zaujíma trestné právo. Nás alebo to zaujíma opozíciu? Veď my predsa dávame 
do popredia rozpočet. My hovoríme o tom, že my musíme schváliť do konca tohto roku rozpočet. Tak 
trestný zákon bude na budúci rok.“ 
- Moderátor: „Rušenie špeciálnej prokuratúry a so znižovaním trestov za ekonomickú kriminalitu prišla 
opozícia alebo vládna koalícia?“ 
- Robert Fico: „Počkajte, ale my hovoríme o prioritách. Vy nám teraz vyčítate, že vraj jednoducho tu sa 
nestaráme o nejaké ceny. Pán redaktor, a čo nám vyviedol predseda úradu pre reguláciu sieťových 
odvetví? To je nevídané...“  
 
V relácii ako takej teda odzneli stanoviská koaličného zástupcu, pričom moderátor pri niektorých 
témach tlmočil aj tvrdenia opačného politického tábora, hosťa tiež konfrontoval aj doplňujúcimi 
otázkami, či faktami. Zároveň vo veľkej miere ponechal hosťovi priestor na súvislé a obšírne vyjadrenie 
vlastných myšlienok a úsudkov o preberaných témach. Diskusia mala svoje vopred dané témy, ktorých 
sa moderátor pridržiaval a spôsob vedenia diskusie moderátorom možno v celkovom kontexte 
hodnotiť ako vecný, náležite kritický, bez jednoznačných prejavov zaujatosti voči hosťovi.  
 
 

*    *    *  
 
ZÁVER: 
Na základe uvedeného sme toho názoru, že vysielateľ programovej služby TA3 odvysielaním relácie                   
V politike zo dňa 17. 12. 2023 neporušil ustanovenie § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z.  
Podnet na preverenie navrhujeme posúdiť ako neopodstatnený.           
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  K bodu č. 28   
 

Prepis/popis monitorovaného vysielania k Správe o kontrole dodržiavania povinností podľa zákona 
č. 264/2022 Z. z. (podnet na preverenie č. 0046/SO/2024) 
 
Monitorované vysielanie: V politike     
Deň vysielania: 17. 12. 2023 
Čas vysielania: 11:00 hod. 
 
Vysielanie bolo monitorované zo záznamu vysielateľa. 
  
časový kód záznamu o cca: 
 
11:00:00 začiatok monitorovaného záznamu 
 - obrazovo-zvukový predel 
 - upútavka na TA3 konferenciu Finančný trh 2024  
 
11:00:43 začiatok programu V politike  
Moderátor: „Sledujete TA3, príjemný dobrý deň. Slováci si nevedia predstaviť svoju budúcnosť mimo 
Európskej únie. Také sú výsledky najnovšieho národného Eurobarometra, ktorý skúmal nálady 
koncom októbra a začiatkom novembra. S budúcnosťou našej krajiny mimo Európsku úniu nesúhlasí 7 
z 10 občanov Slovenska, teda takmer 70 percent, čo je o 4 percentá viac, ako na jar tohto roka. Pre 
občanov Slovenska totiž Európska únia znamená predovšetkým mier, garanciu dodržiavania ľudských 
práv a demokracie. Slováci si nevedia predstaviť, že by nemohli cestovať, študovať a pracovať 
kdekoľvek v únii. A čo trápi občanov Slovenska? Rastúce ceny, inflácia a náklady na život. Za jeden                
z dvoch problémov ho vybrala takmer polovica krajiny. A čo je urgentnou témou našich politikov? Nie 
vysoké ceny potravín, ale rušenie špeciálnej prokuratúry či znižovanie trestov za ekonomické trestné 
činy. Vitajte V politike.“ 
 
- audiovizuálny predel „V politike“  (11:01:53)  
 
Moderátor: „Predseda vlády a predseda smeru Robert Fico. Dobrý deň.“ 
Robert Fico: „Ďakujem za pozvanie a želám pekný deň.“ 
 
- titulok na obrazovke: „Quo vadis, Slovensko...?“ 
 
Moderátor: „Pekný deň aj vám. Pán premiér, začnime dvoma otázkami, ktoré som sa pýtal pred 
týždňom v relácii predsedu SNS a vášho koaličného partnera Andreja Danka. On nám povedal,               
že sa to máme pýtať vás, tak preto využívam túto možnosť. Chcete sa stať sudcom ústavného súdu?“ 
Robert Fico: „Pán redaktor, sme týždeň pred Vianocami. Ako sa máte? Povedzte mi.“  
Moderátor: „Ja sa mám výborne.“ 
Robert Fico: „Lebo vidím, že ideme zase zostra do toho a ideme tlačiť na pílu za každú cenu.“ 
Moderátor: „Nejdeme tlačiť na pílu, ale sú to otázky, ktoré sú legitímne.“ 
Robert Fico: „Chcem zaželať všetkým ľuďom peknú nedeľu a verím, že sa každý v pokoji pripravuje           
na Vianoce. Voľby vyhral Smer - slovenská sociálna demokracia preto, lebo chcel zostaviť vládu. 
Tento cieľ sa nám podarilo naplniť a ja si vôbec neviem predstaviť, že by som po neviem piatich alebo 
šiestich mesiacoch uvažoval o odchode z tejto pozície, pretože mám pred sebou konkrétne ciele. Tie 
ciele sú zapísané v programovom vyhlásení vlády. Mám obrovskú výhodu, pán redaktor, v tom,                 
že verte mi, ja sa už ráno nezobúdzam a nechodíme spávať s tým, či budem piatykrát premiér. Som 
oslobodený veľmi výrazne od niektorých momentov, preto môžem robiť politiku suverénne. Mám 
záujem poskytovať ľuďom profesionálny politický výkon a dosiahnuť toho, čo sme aj povedali, že nech 
sa ľudia rozhodnú v roku 2027, keď skončí mandát tejto vlády, či žijú pokojnejšie, lepšie a 
bezpečnejšie, teda tak ako sme im sľúbili. Takže odpovedám veľmi jasne. Mojím mandátom je vyhrať 
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nasledujúce parlamentné voľby zo stranou Smer - slovenská sociálna demokracia bez ohľadu na to, 
kedy budú. Či budú skôr alebo budú v riadnom termíne. A rovno odpoviem na druhú otázku, ktorú mi 
určite postavíte a to je otázka...“ 
Moderátor: „Že či chcete kandidovať za prezidenta.“ 
Robert Fico: „Tu budem veľmi presný. Prepáčte, nie som učesaný, lebo som práve dobehol zo 
športovania a nemal som dosť času sa upraviť.“ 
Moderátor: „Rozumiem.“ 
Robert Fico: „Druhá otázka je takisto postavená na nejakom predpoklade, že sú v marci prezidentské 
voľby. Potom bude druhé kolo a že sa hlásia rôzni kandidáti. Ja budem úplne presný. Kandidovať               
za prezidenta nepôjdem, pretože mám ciele, ktoré som popísal pred niekoľkými okamihmi. A po 
druhé, povedal som veľmi jasne koaličnému partnerovi, predsedovi strany Hlas – sociálna demokracia 
pánovi Petrovi Pellegrinimu, že ak sa rozhodne kandidovať na prezidenta a toto jeho rozhodnutie        
sa očakáva, že buď potvrdí alebo vyvráti v nejakom krátkom čase, tak Smer - slovenská sociálna 
demokracia ho podporí v tejto jeho kampani aj v jeho úsilí, pretože si myslím, že by to bol dobrý 
prezident pre Slovensko. Takže ani na ústavný súd, ani do prezidentského paláca. Mám jasné úlohy 
pokiaľ ide o postavenie predsedu vlády Slovenskej republiky.“ 
Moderátor: „To ste povedali, že vaším cieľom je vyhrať piate voľby na čele strany Smer. Povedali ste 
jasne...“ 
Robert Fico: „My sme už vyhrali päť volieb. Toto by už boli šieste voľby, aby som bol presný.“ 
Moderátor: „Dobre, povedali ste to jasne. Nemáte ambíciu kandidovať za prezidenta a strana Smer 
vyjadrila podporu, ak sa tak rozhodne, Petrovi Pellegrinimu, predsedovi strany Hlas. Nie je vám ľúto, 
že sa nepodarilo dosiahnuť ako keby koaličnú dohodu na jednom spoločnom prezidentskom 
kandidátovi, ak to bude Peter Pellegrini? Pýtam sa teraz na to, že Slovenská národná strana povedala, 
že nepodporí v prvom kole Petra Pellegriniho za prezidenta.“ 
Robert Fico: „Pán redaktor, v politike si každý hľadá svoj politický priestor a ja preto s absolútnym 
pochopením vnímam, že aj v koalícii máme na niektoré veci rozdielne názory. Napríklad ja budem 
veľmi trvať, aby peniaze, ktoré idú z ministerstva zahraničných vecí na konferenciu Globsec tam nešli, 
aby tieto peniaze išli na podporu Matice slovenskej. Na druhej strane počuli sme názory z od iného 
koaličného partnera, že on si vie naďalej predstaviť podporu Globsecu.“ 
Moderátor: „Peter Pellegrini, aby sme boli presný.“  
Robert Fico: „Máme tu pána predsedu Slovenskej národnej strany, ktorý takisto veľmi legitímne si 
hľadá svoj priestor a preto my ho nemôžeme nútiť k tomu, aby súhlasil úplne so všetkým, čo je mimo 
programového vyhlásenia vlády. My sme viazaní programovým vyhlásením vlády a koaličnou 
zmluvou. Ak má napríklad pán Danko iný názor na Ukrajinu, pokiaľ ide o vstup do Európskej únie, to je 
legitímny názor a my ho musíme rešpektovať. Na Slovensku nemôže byť to, čo vidíme v Európe – 
jeden jediný povinný názor, takto to nejde. Takže z tohto titulu ja tieto názory rešpektujem a vôbec 
ma neprekvapujú, že s týmito názormi koaliční partneri prichádzajú.“ 
Moderátor: „Pýtam sa iba preto, lebo by to mohlo oslabiť pozíciu Petra Pellegriniho v prezidentských 
voľbách, ak nebude mať podporu jednej strany, respektíve očakávate potom, že Slovenská národná 
strana v druhom kole podporí Petra Pellegriniho za prezidenta.“ 
Robert Fico: „Ste príliš ďaleko. Peter Pellegrini ešte ani neoznámil kandidatúru. Povedal som zásadné 
stanovisko za Smer - slovenskú sociálnu demokraciu. Čo budú robiť ostatní, je ich právo. Veď aj 
v opozícii si všímajte, že v podstate si všetci mysleli, že budú mať svojho vlastného kandidáta, pána 
Korčoka, ktorého si už vybrali mimovládne organizácie a médiá, ale sa objavujú ďalšie mená. Hovorí 
Kresťansko demokratické hnutie o nejakom kandidátovi. Budú mnohí nezávislí kandidáti, ktorí prídu.  
V prvom kole je treba rátať, že bude možno 10 - 12 kandidátov a potom dvoja najsilnejší sa posunú 
ďalej. Nech je táto téma, to znamená téma rozdielnych názorov na niektoré dôležité témy, dôkazom 
toho, že nežijeme na Slovensku v duchu filozofie jeden jediný povinný politický postoj a že koaliční 
partneri bojujú o svoje miesto pod slnkom. Predsa aj Hlas chce získať najlepšie výsledky                                   
v nasledujúcich voľbách. Aj Andrej Danko chce získať. Nakoniec klobúk dole aj predtým Andrejom 
Dankom. Veď si to vybojoval celé sám. Bol mimo parlamentu, to nebolo také jednoduché. Dostal sa do 
Národnej rady a je to solídny partner, ale musím rátať s tým, že bude si vytvárať svoju vlastnú 
politickú agendu. Jediné, čo ma bude zaujímať je to, aby to nenarážalo na programové vyhlásenie 
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vlády, ale ak má iné názory na iné svetové témy alebo domáce témy, ja to môžem len plne 
rešpektovať. Môžem ponúkať nejaké iné alternatívy.“ 
Moderátor: „Veď nikto to nekritizuje. Keď tu bude sedieť líder opozície Michal Šimečka, tak sa ho 
rovnako budem pýtať na to, že či nie je škoda, že opozícia sa nedohodla na jednom kandidátovi.“ 
Robert Fico: „Mňa tieto otázky ani nevyrušujú, ani nerozčuľujú.“  
Moderátor: „Ešte jedna otázka týkajúca sa koalície, respektíve to, čo hovorí Andrej Danko, že sa 
obáva o budúcnosť Hlasu, ak sa Peter Pellegrini stane prezidentom, že čo bude s Hlasom. Máte 
rovnakú obavu?“ 
Robert Fico: „Nebudem vstupovať do života suverénnej politickej strany, pretože Hlas - sociálna 
demokracia je suverénna politická strana. Je pravda, že sme sa pokúšali o spoločné zaradenie                     
do medzinárodných politických štruktúr, ale momentálne nám, smejem sa na tom, prepáčte, ale to je 
na smiech, nám pozastavili členstvo v strane európskych socialistov, nám aj Hlasu, za to, že sme sa 
spojili so Slovenskou národnou stranou. S tou istou Slovenskou národnou stranou, pán redaktor,                  
s ktorou sme boli v koalícii v rokoch 2012, prepáčte 16 až 20 spoločne s Mostom - Híd a kde Most - Híd 
povedal, že nikdy maďarská národnostná menšina toľko nedosiahla ako za tejto vlády, preto ja si 
myslím, že Hlas pôjde svojou vlastnou cestou ďalej, cestou sociálnej demokracie. My pôjdeme takisto 
svojou cestou. Mňa zaujíma niečo iné. Smer v minulosti integroval niekoľko politických subjektov.“  
Moderátor: „Tam som sa chcel práve dostať.“ 
Robert Fico: „Ja teraz vôbec nehovorím o Hlase. Hlase pôjde svojou vlastnou cestou. Ja vidím dve 
malé politické strany, nebudem ich teraz spomínať, ktoré sú naľavo, kde ma zaujíma integrácia do 
budúcnosti. Myslím si, že by to pomohlo slovenskej politickej scéne. Stalo sa to, čo som vždy avizoval. 
Niet prirodzenejšej spolupráce, ako je spolupráca Smeru a Hlasu. Pamätáte sa, že som to pred 
voľbami opakoval dookola, ako taký verklík.“  
Moderátor: „Hovorili ste to donekonečna.“ 
Robert Fico: „Donekonečna a jednoducho tak sa aj stalo, pretože sme strany, ktoré majú veľmi blízko 
v názoroch, predovšetkým na sociálny štát, na právny štát a voľby. Bola by veľká škoda, keby sa tieto 
dve strany nestretli vo vládnej koalícii.“ 
Moderátor: „Ja sa predsa len musím spýtať. Vy hovoríte, že Hlas rešpektujete a Hlas nech ide svojou 
cestou. Čiže zle sme vydedukovali vaše slová na sneme strany Smer 17. novembra, keď ste hovorili,            
že po prezidentských voľbách a eurovoľbách sa môže zásadne zmeniť politická mapa.“ 
Robert Fico: „Áno.“ 
Moderátor: „A hovorilo sa o chúťkach Smeru na Hlas. To znamená, že nemáte záujem, aby sa Hlas 
inkorporoval do strany Smer?“ 
Robert Fico: „Čo sa všeličo hovorilo. Ja vám poviem, v čom sa môže zmeniť tá politická mapa. 
No výrazne sa zmení politická mapa vtedy, ak by sa Peter Pellegrini stal prezidentom, pretože sa 
výrazne posilní postavenie vládnej koalície. Potom by vládna koalícia v podstate mala všetky tri 
najvyššie ústavné funkcie. Ja by som zostal vo funkcii predsedu vlády. Pravdepodobne Hlas si bude 
dávať nejakého kandidáta na predsedu parlamentu a bol by aj prezidentom Peter Pellegrini.                       
To výrazne mení mapu na slovenskej politickej scéne. Na druhej strane, ak vyhrá kandidát, ktorý bude 
blízko mimovládnych organizácií a médií ako je pán Korčok, tak zase to zmení politickú mapu, pretože 
sa bude snažiť byť nejakou rovnováhu alebo bude vybalancovávať vládu Slovenskej republiky. Ja som 
mal na mysli len a len toto, nič iné.“ 
Moderátor: „Preto som si to chcel, preto som si to chcel vydiskutovať. Aká je situácia v koalícii? 
Pretože pozorujeme, že Andrej Danko chodí do viacerých relácií a vyzerá tak nespokojne.“ 
Robert Fico: „Vy ste úžasný, ja to naozaj musím povedať, že ste fakt úžasný. Pán redaktor, to je ale 
pochvala. Pán redaktor, prosím opravujte ma v dátumoch, lebo veď tých dátumov je strašne veľa. 
Vláda vznikla 25. októbra, dobre. V rekordne rýchlom čase sme sa dohodli na koaličnej zmluve                  
a už 21. novembra mala vláda dôveru. My sme ani nevyužili tých 30 dní, kedy sme mali podať len 
programové vyhlásenie vlády. Dohodli sme sa na rozpočte. Rozpočet je v Národnej rade, bude sa                 
o ňom rokovať nasledujúci týždeň. Dohodli sme sa na konsolidácii verejných financií. Dohodli sme sa 
na tom, že pôjdeme pomôcť ľuďom s hypotekárnymi úvermi, že dáme 13. dôchodky, že zachováme 
rodičovské, že nájdeme mechanizmus kompenzácie cien pokiaľ ide o energie. Áno, a dohodli sme sa aj 
na reforme trestného práva. Viete si predstaviť, že toto sa dá dosiahnuť za sedem týždňov? Dosiahli 
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sme to preto, lebo sme boli prinútení k dátumu volieb 30. september. Voľby mali byť v júni, ale pani 
prezidentka zmenila názor a neboli v júni, ale boli potom v septembri. My musíme, ja vám poviem, 
prečo musíme robiť. Musíme robiť preto, lebo do konca roka musí, it's a must, prepáčte, použil som 
anglický výraz, lebo som rozprával teraz tri dni po anglicky, musí sa jednoducho ten rozpočet schváliť 
do 31. decembra. Akonáhle niekto povie nejaký iný názor. Už sa prosím vymaňte z tej európskej 
matrice, že preboha, keď niekto povie niečo iné ako sa patrí, tak hneď je zlý, hneď je podozrivý a treba 
ho vyradiť. Ale veď...“ 
Moderátor: „Nie, nie. Nikoho nevyraďujeme...“ 
Robert Fico: „Ja som to predsa v úvode pomenoval, že každý si hľadá svoje miesto. Veď Andrej Danko, 
možno že niekto ho vníma inak a si z neho robí posmech, Andrej Danko je človek, ktorý politike 
rozumie a on si uvedomuje veľmi dobre, že pokiaľ by zostal v polohe, že bude rozprávať len to,                   
čo rozpráva Fico a Pellegrini, no tak môže zabudnúť na nasledujúce parlamentné voľby a sa Slovenská 
národná strana vytratí. On si musí zachovávať, pán redaktor, nejakú mieru originality. Počkajte, ja to 
len vysvetľujem, to neni obrana. Ja som úplne v pohode. To len možno ja dávam, viete, veľa energie 
do odpovede aj do vystupovania. Takže on si hľadá nejakú svoju originálnu tvár, to je prirodzené. On 
je Slovenská národná strana. Prosím, uvedomte si, že Slovenská národná strana je konzervatívna 
politická strana. To nie je strana ľavicového typu ako je Smer alebo Hlas. Čiže úplne normálne, tak ako 
je normálne, pretože ja presadzujem myšlienku takzvanej rustikálnej sociálnej demokracie. Aj preto 
dávame prívlastok, že slovenská sociálna demokracia, že pre nás sú dôležité témy, o ktorých hovoria 
Slováci a chápem a vnímam, že Hlas - sociálna demokracia je viac orientovaná na to medzinárodné 
prostredie. Viac vníma tú bruselskú sociálnu demokraciu, to je úplne normálne. Takže ak Andrej 
Danko niekde príde a povie nejaký názor iný, ako by niekto očakával, on tak niekedy tak rypne, áno, 
veď on je taký, ale veď to je predsa úplne normálne a myslím si, že je to štýl jeho politiky.“ 
Moderátor: „Pán premiér, nikto nespochybňuje stabilitu koalície. Je to legitímna otázka, keď tu máte 
predsedu koaličnej strany, ktorý chodí do relácie a hovorí, že najlepším prezidentom by bol Robert 
Fico, Peter Pellegrini by sa ním nemal stáť. Hlas sa potom rozpadne. Uvidíme, čo bude s vládnou 
koalíciou potom. Pardon, už len posledná poznámka a možno tu budú voľby, možno tu budú voľby               
o pol roka. Tak je len legitímne, že médiá sa pýtajú, či je v koalícii všetko v poriadku a či je koalícia 
stabilná. To je celé.“ 
Robert Fico: „Pán redaktor, pýtate sa ma na veci, ktoré jednoducho nemajú žiadnu logiku. Ja som 
vám pred chvíľkou povedal, že vznikli sme len pred 7 alebo 8 týždňami a máme za sebou toľko roboty, 
čo by možno inej vláde trvalo, ja neviem, rok a pol. My sme sa dohodli na rozpočte v rekordne 
krátkom čase a ten rozpočet má hlavu a pätu, lebo zabezpečuje na jednej strane konsolidáciu, teda 
znižujeme deficit, ktorý je fantasticky vysoký a na druhej strane ponúkame aj prvky sociálneho štátu  
a pretože tá vláda ukázala neuveriteľnú dynamiku, aj na úvod som povedal tejto relácie, mojím 
záujmom je podávať profesionálny politický výkon, lebo ja už nie som zaťažený myšlienkou, že čo 
bude, ja neviem, v roku 2027 a tento výkon chcem podať v mene Slovenska. Tie výsledky sú veľmi 
dobré, veľmi dobré, podarilo sa nám, naštartovali sme množstvo dobrých vecí. Iba jeden údaj, kým oni 
míňali z európskych fondov mesačne 50 miliónov, my sme v novembri minuli 400 miliónov, pretože 
viete, že do konca roka musíme minúť 1.25 miliardy. Nesnažte sa, veď to je tá bolesť, pán redaktor.“ 
Moderátor: „Povedzte, pán premiér.“ 
Robert Fico: „To je tá bolesť...“ 
Moderátor: „Povedzte, čo vás bolí.“ 
Robert Fico: „...slovenských médií. Nie ja. To je tá bolesť. Mňa nebolí nič, našťastie. Som v dobrej 
fyzickej kondícii a som zdravý, ale to je tá bolesť slovenských médií, keď vidia, že vláde sa podarilo 
urobiť fantastické veci v rekordne krátkom čase, tak poďme hľadať problém. Áno, Andrej Danko niečo 
povedal, poďme teraz riešiť...“ 
Moderátor: „No ale, veď my nemôžeme za to, že Andrej Danko chodí po reláciách a rozpráva...“ 
Robert Fico: „Prečo sa nevenujete vážnym veciam? Viete, som si zahryzol do jazyka, keď som videl ten 
úvod, ktorý ste urobili, že na jednej strane je tu problém s cenami energií, je tu problém s cenami 
potravín, ale politikov zaujíma trestné právo. Nás alebo to zaujíma opozíciu? Veď my predsa dávame 
do popredia rozpočet. My hovoríme o tom, že my musíme schváliť do konca tohto roku rozpočet, tak 
trestný zákon bude na budúci rok.“ 
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Moderátor: „Rušenie špeciálnej prokuratúry a so znižovaním trestov za ekonomickú kriminalitu prišla 
opozícia alebo vládna koalícia?“ 
Robert Fico: „Počkajte, ale my hovoríme o prioritách. Vy nám teraz vyčítate, že vraj jednoducho tu sa 
nestaráme o nejaké ceny. Pán redaktor, a čo nám vyviedol predseda úradu pre reguláciu sieťových 
odvetví? To je nevídané. V pondelok otvorím noviny a myslel som si, že ma šľak trafí, keď vidím, že mi 
cez médiá oznamuje úrad pre reguláciu, že ceny plynu pre domácnosti majú ísť hore o 120 až 200%. 
No počkajte.“ 
Moderátor: „To, na čo má. To, čo mal úrad urobiť.“ 
Robert Fico: „Ale, prosím vás.“ 
Moderátor: „Z čoho mu vyplývajú, lebo má lehoty.“ 
Robert Fico: „Viete, že odkiaľ pochádzal pán Juris. Pán Juris urobil jednu špinavú robotu, pretože,     
na tu máte, zdochnite vo vláde, postarajte sa, máte vysoký deficit, tak tu máte ešte danajský darček           
v podobe cien, vysokých cien energií. A vy mi teraz hovoríte, že my sa vraj staráme o trestný zákon               
a neriešime veci. Čo sme urobili? Za dva dni bol predseda odvolaný, pretože porušil zákon a trvám             
na tom, že porušil zákon, pretože v minulosti počúval pokyny štátneho tajomníka a vedenia rezortu 
ministerstva hospodárstva pána Sulíka, čo je v rozpore so zákonom. Dali sme nového, pripravili sme 
mechanizmus na kompenzácie a opäť sa podľa mňa pripravuje nejaké nové cenové rozhodnutie,                
na ktorom pracuje úrad pre reguláciu. 
Moderátor: „To vieme. Veď...“ 
Robert Fico: „Počkajte, ale vy tu hovoríte, ale vy mi tu hovoríte a dáte tam do záhlavia, že nikto sa              
o nič nestará, my sa staráme iba o nejaký trestný zákon. Čerta jeho, počkajte...“ 
Moderátor: „Nie, nie. Pán premiér, keby ste ma boli počúvali...“ 
Robert Fico: „...ja som to tam čítal. Ak sa o niečo stará moja vláda, prepáčte, nerád používam výraz 
moja vláda, ale hovorím o tom kolektíve ľudí, je to vláda tejto vládnej koalície, tak sa presne staráme 
o to. Po druhé, pán redaktor, dal to niekto z vás, že nám komisia schválila, lebo sme na nich tlačili,             
že opätovne môžeme pokračovať v odpúšťaní odvodov pre poľnohospodárov a potravinárov ďalšieho 
pol roka, ďalší rok, aby sme mohli znižovať ceny energií a ceny potravín pre ľudí. Tomuto sa presne 
venujeme. My sme presne tak nastavili ten rozpočet, pán redaktor, presne sme ho nastavili tak,                
aby sme znížili ten katastrofický deficit, ktorý nám tu nechali títo babráci. Máme deficit, ktorý bol  
takmer sedem percent. My ho o pol percenta znižujeme, ale súčasne garantujem, pán redaktor,                 
že tam máme všetky mechanizmy, vrátane finančných, ktoré nám umožňujú ľuďom povedať - nebojte 
sa, ceny energií v roku 2024 nepôjdu hore. Takže nie.“ 
Moderátor: „Musím to zopakovať pán premiér. Vy ste boli,  keby ste ma boli počúvali alebo čítali,           
tak tam bolo: a čo je top témou našich politikov? Nie ceny potravín, ale rušenie špeciálnej 
prokuratúry.“  
Robert Fico: „Toto nie je naša, to nie je naša.“ 
Moderátor: „Ceny potravín.“ 
Robert Fico: „Naša top téma sú ceny energií.“ 
Moderátor: „Ja som povedal ceny potravín.“ 
Robert Fico: „Ale však pri cenách potravín to isté robíme. Opakujeme ešte raz. Čakali sme                          
na rozhodnutie Európskej komisie. Európska komisia toto rozhodnutie prijala vo štvrtok tento týždeň. 
Čiže my môžeme okamžite predkladať do parlamentu predĺženie zákona, ktorý umožňuje znižovanie 
odvodov, lebo bez toho to neviete urobiť. Totiž to je vnímané ako štátna pomoc a štátna pomoc sa 
musí posudzovať Európskou komisiou. Európska komisia nám dokonca schválila aj ďalšiu fantastickú 
vec, že môžeme dávať štátnu pomoc vo výške až 350 miliónov EUR na jeden podnik. Ak tieto podniky 
napríklad idú do čistých výrob, ako sú baterky a podobné veci. Takže my sme jasne nastavení. Ja viem, 
že ste z toho všetci nervózni, že pána boha, zase im to ide, nejako to robia a tá vláda funguje napriek 
tomu, že má iba 79 v parlamente. Máme... 
Moderátor: „To si naozaj myslíte, že takto to novinári prežívajú? 
Robert Fico: „Prosím vás...“ 
Moderátor: „Že fakt nič iné nerobíme, iba rozmýšľame nad tým, že kedy sa zbavíme Fica.“ 
Robert Fico: „Vy nečítate...“ 
Moderátor: „A že kedy padne Ficova vláda.“ 
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Robert Fico: „Vy nečítate médiá, preboha. Prosím vás, vy nečítate médiá. Jednoducho...“  
Moderátor: „Samozrejme, že ich čítam.“ 
Robert Fico: „Nespochybňujte, prosím, nespochybňujte túto vládu. Vláda vznikla pred ôsmimi 
týždňami alebo siedmimi. Nedali ste nám ani nie že 100 dní, nedali ste nám sekundu, ani sekundu,           
ale ja som s tým uzrozumený, znovu vám pripomínam. Ako mi povedal, a veľmi sa mi to páčilo, 
považujem to za veľkú pochvalu, jeden významný západný politik v Brusel hovorí: Robert, takých 
racionálnych bastardov by Európska únia potrebovala viac, ako si ty. Dobre, chcem byť racionálny 
bastard. Chcem byť jednoducho politik, ktorý donesie výsledky. A ja už nebudem hľadieť na to, že čo 
tam alebo onam, ale budem brániť túto vládu, pretože už všetci rozmýšľate, že kde nájsť nejaký 
konflikt v tej vláde a prečo nezačať reláciu v T3-ke tým, že Andrej Danko povedal, že Fico by mal byť 
prezident a už je v konflikt vo vládnej koalícii. Trt je konflikt, prepáčte za výraz. Nie je žiadny konflikt, 
pán redaktor. Sme úplne v pohode.“ 
Moderátor: „Ja zodpovedne môžem vyhlásiť, že naozaj...“ 
Robert Fico: „Ja vám zodpovedne hovorím. Nie, však...“ 
Moderátor: „Veď to je v rámci našej výmeny. Áno.“ 
Robert Fico: „Vy ste ma prosili o živú reláciu, tak ju máte. Tak toto je živá relácia.“ 
Moderátor: „Ja sa tomu nebránim.“ 
Robert Fico: „Ešte raz, vládna koalícia funguje, je dobre nastavená. Ja som predsa na tie koaličné 
rady chodil a chodím. Rozprávame sa s koaličnými partnermi o všetkom. Rozprávame sa o 
mimoriadne vážnych témach. Dokonca zachádzame tak ďaleko, že ja som aj zavolal koaličnému 
partnerovi Petrovi Pellegrinimu po samite, pretože Petra to zaujímalo z pozície predsedu parlament. 
Že Peter, toto sa stalo, toto sa stalo, uhrali sme toto alebo uhrali sme toto. Vláda ide, nechajte tých 
koaličných partnerov nech majú svoj životný priestor.“ 
Moderátor: „Pán premiér, zodpovedne vám môžem vyhlásiť, že nestávame každé ráno s tým, že ako 
položíme vašu štvrtú vládu...“ 
Robert Fico: „Sú to médiá, ktoré stávajú.“ 
Moderátor: „...že kedy sa Roberta Fica zbavíme. Naozaj, akože aj novinári majú svoje osobné 
problémy, ktoré si musia riešiť a zaoberajú sa aj iným veciam ako budúcnosťou Roberta Fica.“ 
Robert Fico: „Ešte som zabudol jednu vec, ktorú sme stihli, samozrejme v tom chvate a to je, že 
vyriešili sme problém s hypotekárnymi úvermi, čo je vážny problém pre Slovensko, pretože to 
zvyšovanie úrokových sadzieb je veľmi vysoké. Ja stále čakám, kedy Európska centrálna banka zníži 
základnú úrokovú sadzbu, ale bohužiaľ stále sme na úrovni štyri a pol percenta.“ 
Moderátor: „Poďme ale k tomu teda, čo som povedal. Dostaneme sa aj k rozpočtu, vôbec sa 
nemusíte obávať, ale naozaj tou témou, ktorá rezonuje posledné dni je práve rušenie úradu špeciálnej 
prokuratúry napriek tomu, že prišli nejaké výhrady z Bruselu, napriek tomu, že protestuje opozícia, 
napriek tomu, že protestujú ľudia na námestiach. Ste pripravení neuhnúť a tento krok dotiahnuť do 
konca?“ 
Robert Fico: „Jasné, že som čakal, že nikoho tu nezaujíma rozpočet, nikoho tu nezaujíma nič, len 
zaujíma to čo...“ 
Moderátor: „Po tom, čo vám poviem, že dostaneme sa aj k rozpočtu, tak mi to vyhodíte na oči.“ 
Robert Fico: „Sme v polovičke relácie, takže dobre viete, že o tejto téme sa dá rozprávať hodiny  
a naviac ste na tenkom ľade, pretože viete, že trestné právo je moja profesionálna orientácia.                
A poviem to inak.“ 
Moderátor: „A moje nie. Ja si to uvedomujem.“ 
Robert Fico: „A poviem to inak. Mali sme výjazdové rokovanie vlády v Trenčíne a mal som ráno 
stretnutie s primátormi a starostami. Bolo ich tam veľa. Normálne choďte za nimi, ja vám dám menný 
zoznam tých starostov a primátorov, nech vám to potvrdia. Postavil som otázku. Je toto téma medzi 
ľuďmi v regiónoch? Začali sa všetci hrozne smiať. Bol som teraz v Bruseli a čakal som, že kto za mnou 
príde, že kto sa ma spýta. Prosím vás, ani netušia o tom, že na Slovensku je nejaký súboj ohľadne 
trestného zákona. Ja to pomenujem politicky, pretože nechcem ísť do právnej diskusie.  
Moderátor: „Nepoďme do právnej diskusie...“ 
Robert Fico: „Súhlasím, lebo... 
Moderátor: „Zostaňme v tej politickej.“ 
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Robert Fico: „V tej politickej, pretože tam naozaj ste vy na tenkom ľade a nemám teraz dôvod vás tu 
valcovať nejakými argumentmi. Uvedomme si dva momenty. Prvý moment, opozícia je frustrovaná, 
pokiaľ ide o výsledky volieb, tak hľadá nejakú tému, na ktorej sa takto ako keby trošku tak ako postaví 
do lepšieho svetla. Tak sa rozhodla, že použije túto tému. Ale čo je horšie, pán redaktor? Horšie je to, 
že oni sú presvedčení o tom, že musia toho Lipšica zachrániť, lebo ho potrebujú. Oni si totiž 
uvedomujú, že opäť sa dostali do situácie, kedy nie sú schopní bojovať s nami, pokiaľ ide o kvalitu 
programu, pokiaľ ide o kvalitu politického výkonu, pokiaľ ide o prijímané zákony, nie sú jednoducho 
schopní. Môžeme sa o tom hádať, koľko chcete. Jednoducho, ja som o tom absolútne presvedčený. 
Naviac, nech sa na mňa nenahnevá pán mladý Šimečka, ale ja ho vnímam ako takého môjho 
Salieriho. Jednoducho to je strašné, čo predvádzajú. Uvedomme si konečne, pokiaľ ide o problém, 
ktorý tu pred nami máme. Ten problém spočíva v tom, že na Slovensku máme drakonicky vysoké 
tresty. A použijem jeden politicko-právny argument. Pán redaktor, viete, že som v minulosti veľkú časť 
profesionálnej kariéry venoval trestu smrti. Dokonca som robil tomu aj nejaké práce, napísal nejaké 
publikácie.  
Moderátor: „Aj knihy.“ 
Robert Fico: „Bolo obdobie, kedy stínali hlavy vreckovým zlodejom a tie hlavy sa stínali na verejnom 
priestranstve, kde bolo 30 000 ľudí. Tak stínali hlavu vreckovému zlodejovi a medzi tými ľuďmi v tom 
dave chodili vreckoví zlodeji a kradli. To je asi jeden z tých najlepších príkladov toho, že nefungujú 
vysoké tresty. Po druhé, my musíme trošku odbremeniť slovenské väzenstvo, ktoré je dnes preplnené 
a máme dve možnosti. Buď pôjdeme cestou výstavby nových väzníc. Ja dávam ale prednosť výstavbe 
nových nemocníc alebo výstavbe sociálnych domovov alebo takzvanou depenalizáciu 
a dekriminalizáciou ten tlak na tieto väznici znížime. Plus ideme do znižovania trestov aj pokiaľ ide                
o drogy, robíme veľký rozdiel medzi tým, kto užíva drogy alebo kto s drogami obchoduje. Potom tu 
máme ďalší vážny problém a ten problém sa nazýva kajúcnici alebo ty udavači. Títo udavači za to,              
že si vymýšľali a klamali, dostávali neuveriteľné výhody. Napríklad pán Imrecze sa priznal k úplatku 
1.3 milióna eur a na konci dňa vyviazol z toho s nejakým smiešnym podmienečným trestom. Za 
normálnych okolností, ja neviem, čo by sa dialo, ale on porozprával čo porozprával. Poubližoval 
mnohým ľuďom, hoci títo ľudia mnohí sú dnes na slobode a sú oslobodení spod rôznych obvinení                 
a obžalôb. Tretia vec, ktorú chcem povedať, je neudržateľná pozícia úradu špeciálnej prokuratúry, 
pretože na čele úradu špeciálnej prokuratúry stojí bývalý politik, ktorý nás nenávidí. Veď to je  
všeobecne známe, že Daniel Lipšic je úplne niekde inde na politickej scéne. Je to Matovičov človek. 
Matovič si ho tam dal, jeho úlohou bolo nás prenasledovať. Dokončím, a likvidovať. Tento človek je 
právoplatne odsúdený za zabitie človeka na prechode pre chodcov, je podozrivý z podvodov pri získaní 
advokátskej skúšky, pri získaní bezpečnostnej previerky a naviac, tento úrad má na svedomí obrovské 
množstvo porušovania základných ľudských práv, čo sa prejavilo vo viacerých rozhodnutiach 
ústavného súdu alebo najvyššieho súdu. Pán redaktor, ako sa teraz prosím, odpovedzte mi na túto 
otázku, ako sa môže stať, že máte chorého človeka vo väzbe? A tento chorý človek vo väzbe štyrikrát 
žiada: prosím vás, pustite sem notára, aby som ja mohol podpísať splnomocnenie, aby sa moja 
manželka mohla dozvedieť o mojom zdravotnom stave. Prásk, prokurátor úradu špeciálnej 
prokuratúry Hruška zakázal tomuto človeku, aby sa ten notár, počkajte, do väznice dostal a 
výsledkom je, že nebol žiadny vonkajší tlak na to, čo sa dialo vo vnútri a tento človek zomrel 
zadusením na Covid a nebola mu poskytnutá základná zdravotná starostlivosť. A to hovorím nie ja,           
to hovorí dokonca ochrankyňa verejných práv, pani profesorka Patakyová. Tu je milión dôvodov, aby 
sme to jednoducho prestavali celé. My máme na to právo. Pripravil sa ten návrh. Ten návrh je na stole 
a môže, ja to rešpektujem. Opozícia môže mať na to iný názor, ale opozícia to nerobí preto, že neverí  
v odbornú stránku toho návrhu. Opozícia to robí preto, lebo potrebuje mať Lipšica, aby nás Lipšic 
ďalej kriminalizoval. Čo je hlavné heslo, dokončím, čo je hlavné heslo na tých mítingoch? Fico do basy. 
Prečo mám ísť do basy? Čo je hlavné heslo som na tých mítingoch? Fico do basy, Fico do basy.“ 
Moderátor: „Ja si pamätám: Dosť bolo Fica.“  
Robert Fico: „Počkajte, ale no. Som z niečoho podozrivý? Je niečo také, že som obvinený z nejakej 
trestnej činnosti? Štyrikrát som bol obvinený za tri roky, čo je svetový rekord. Ako opozičný politik som 
bol...“ 
Moderátor: „A jedno obvinenie vám zrušil práve spomínaný Daniel Lipšic.“ 



 14 

Robert Fico: „Ja hovorím o niečom inom. Ja hovorím o tom, že tieto obvinenia ani raz neboli spojené 
s korupciou, s ničím. To bolo všetko za politické aktivity. Takže prosím, nechajte nás. My máme teraz 
priority. Priorita je lex konsolidácia, kompetenčný zákon, ktorý bude pravdepodobne dokončený asi           
v pondelok alebo v utorok. A my musíme ísť rokovať o rozpočte. Kedy sa bude rokovať o trestnom 
zákone? Neviem, no tak sa bude rokovať na budúci rok. Nič sa nestane. Rozpočet je pre nás dôležitý.“ 
Moderátor: „Ale veď vy ste si napísali 15. január ako termín zrušenia úradu špeciálnej prokuratúry.  
Nie médiá. Veď pre vás to bola priorita.“ 
Robert Fico: „...Ale to nie je pravda. Ešte raz. Viete koľko zákonov má účinnosť 1. januára a čo 
urobíme, keď do 1. Januára nestihneme tie zákony prerokovať? No tak sa posunie účinnosť na 15. 
januára. Ak neprerokujeme do 15. januára, ale veď nikto netlačí. Veď sa normálne rokuje, nikto 
nenadáva opozícii, že sa 70 prihlásia k skrátenému konaniu. 70 k prvému čítaniu, 70 k druhému 
čítaniu a potom sa ešte raz prihlásia ústne 70. Veď ich 300 vystúpi k tomu istému zákonu a všetci 
hovoria to isté, lebo nevedia, čo majú povedať. Bráni niekto opozícii? Nech pracuje.“ 
Moderátor: „Nie.“ 
Robert Fico: „Opozícia prijala, počkajte, opozícia prijala filozofiu, že ona bude naťahovať čas. Ona si 
myslí, že bude najväčšie víťazstvo pre opozíciu, ak neschválime rozpočet. Pozor, rozpočet musí byť 
schválený do konca tohto roku, aj keby sme mali rokovať medzi sviatkami, lebo rozpočet musí byť              
do 31. 12., inak je provizórium a potom sa bude v januári rokovať. Ja neviem, čo z toho robíte vedu.“ 
Moderátor: „Nerobíme z toho žiadnu vedu. Dovoľte iba pár argumentov k tomu, čo ste hovorili k 
rušeniu úradu špeciálnej prokuratúry. Proti je aj rada prokurátorov. Šéf rady prokurátorov má 
výhrady voči tomu. Hovorí, že zrušenie ÚŠP oslabí boj proti závažnej organizovanej kriminalite                      
a korupcii. A že či chcete kvôli 10 až 15 kauzám ohrozovať stovky ďalších prípadov. A dalo by sa 
pokračovať. Tých vecí je viacero.“ 
Robert Fico: „...ja mám na vás laickú otázku. Nechcem vás trápiť s právnickou otázkou. Laickú...“ 
Moderátor: „Nie, poslednú vec, ak dovolíte pán premiér. Európska prokuratúra: niektoré z 
navrhovaných zmien v trestnom zákone by už nedokázali zabezpečiť, aby trestné činy proti rozpočtu 
EÚ boli na Slovensku trestané primeranými a odrádzajúcimi sankciami. To nie sú výhrady iba opozície 
a Daniela Lipšica.“ 
Robert Fico: „Ak to tak je. Pán redaktor, a čo si myslíte, že my nie sme schopní urobiť nejaké zásahy? 
Uvedomte si, je teraz tá novelizácia zákona o oznamovateľoch trestných činov, ktorá išla z úradu 
vlády a generálny prokurátor povedal, že treba niečo upraviť.“ 
Moderátor: „Že to nesmiete používať retroaktívne na súčasných vyšetrovateľov.“ 
Robert Fico: „Počkajte, tak sa to upraví nejako. Ja neviem, ako. Ak je to relevantná pripomienka, tak 
sa to upraví. Predsa nikto nespadol z neba múdry. Ak niekto je presvedčený, že sankcia pokiaľ ide o, 
pozor, trestné činy proti európskym finančným záujmom, aby bolo jasné, teraz sa nebavíme, hovoríme 
o európskych finančných záujmoch. Ak má niekto pocit, že trestná sadzba 5 až 10 je málo a má byť 6 
až 11, no tak bude 6 až 11. Predsa sa tam absolútne nič v tomto neudeje. Len vrátim sa znovu k tomu. 
Neexistuje, oni to všetci vedia, neexistuje žiadny článok ústavy Slovenskej republiky a neexistuje 
žiadne ustanovenie na úrovni medzinárodného práva, ktoré by bránilo suverénnemu štátu si podľa 
svojich vlastných predstáv upraviť fungovanie trestného mechanizmu. Špecializovaných inštitúcií, ako 
je špecializovaný trestný súd alebo ako je špecializovaná prokuratúra je v Európe ako šafranu. Je toho 
strašne málo. Krajiny si všetky veci riešia v rámci normálneho všeobecného trestného systému.“ 
Moderátor: „Veď to je v poriadku.“ 
Robert Fico: „No a preto...“ 
Moderátor: „Jediné, čo sa vyčíta je zrýchlené legislatívne konanie.“ 
Robert Fico: „Viete, to je tak, že keď robíme rýchlo je zle. Keď robíme pomaly, a tak je zle. Máte pocit, 
že nebude vytvorený priestor na diskusiu? Pán redaktor, znovu nám to tu nakreslím, ako to bude 
vyzerať. Ak ten zákon príde do parlamentu, najprv musíme rokovať o skrátenom konaní. Teda, či 
budeme rokovať. 70 ľudí sa prihlási písomne a 70 ľudí sa prihlási ústne, to bude 140 vystúpení. Potom 
bude prvé čítanie, dobre, kde sa bude znovu prihlasovať 70 a 70. A potom ďalších 70 a 70. Čiže 
hovoríme o 6 krát 70. Tam bude 420 vystúpení v parlamente. Ten parlament o trestnom zákone 
nebude podľa mňa rokovať tri týždne.“ 
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Moderátor: „Čiže to je tá odborná respektíve verejná diskusia, ktorú koalícia pred voľbami 
sľubovala?“ 
Robert Fico: „Povedzte, že o ktorom zákone sa môže tri týždne toľko diskutovať. Naviac od okamihu,  
ako sme začali o tom hovoriť, že ideme podávať tento návrh, vznikla predsa odborná diskusia. Tam je 
nejaký zoznam, ktorý podpísali experti na trestné právo z radov hercov, ale potom je druhá listina, 
ktorú má k dispozícii minister spravodlivosti pán Susko, kde sú relevantní ľudia, ktorí hovoria, že áno, 
táto cesta, ktorou sme sa vybrali je správna, ale viete...“ 
Moderátor: „Tam mám jednu poznámku, že je tam aspoň polovica tých advokátov, ktorých zastupujú 
konkrétne právo...“ 
Robert Fico: „A čo advokát nemá právo na názor?“ 
Moderátor: „Má, má.“ 
Robert Fico: „Viete, nepovažujte advokátov. Viete, vy zase, klasika. Advokát, ktorý si...Dokončím.“ 
Moderátor: „Nie, nie, nie. Pán premiér.“ 
Robert Fico: „Ja to dokončím. Advokát, ktorý si plní svoju zákonnú povinnosť, to znamená obhajuje 
človeka, ktorý je obvinený, je okamžite v očiach verejnosti a médií zločinec, lebo stojí na strane toho, 
ale veď je to jeho robota.“ 
Moderátor: „Nie, nie je. Je to jeho robota a v tom sa absolútne zhodneme. Ja to hovorím iba ako 
fakt.“ 
Robert Fico: „Advokáti, prokurátori, sudcovia. Všetci tvoria aj nejaké strany toho trestného konania. 
Každý z nich má právo na to niečo povedať, ale videli ste tam aj prokurátorov, videli ste tam aj sudcov 
na tom zozname, ktorý sa týka pána ministra spravodlivosti. Takže pozor, toto je téma, ktorá je pre 
nás odborná. Opozícia sa rozhodla sa priživovať na tejto téme, lebo toho Lipšica potrebuje. My Lipšica 
musíme poslať preč. Takýto človek nemôže byť...“ 
Moderátor: „Daniel Lipšic povedal, že odíde aj sám...“ 
Robert Fico: „Nemôže byť na čele špeciálnej prokuratúry. No a ešte jeden moment a ten si teda 
nenechám, samozrejme, zobrať, ani keby ste ma sto krát prerušili.“ 
Moderátor: „Povedzte.“ 
Robert Fico: „Pán redaktor, keď na Slovensku zomierali ľudia vo väzniciach, či to bol generál Lučanský 
alebo to bol advokát Krivočenko, alebo keď sa ukladali alebo brali do väzby ľudia bez dôkazov, keď sa 
fakt robilo zle, vykopávali sa dvere, chodil niekto z nás po chodbách Európskej komisie a žiadali sme, 
že zastavte fondy Slovenskej republike? My sme žiadali Európsku komisiu, aby začala prerokovať 
tento problém, že čo to je vlastne za problém na Slovensku. A dnes, pán redaktor, nechali nám deficit 
blížiaci sa k siedmim percentám. Čo je deficit? Pýtal sa ma na to mimochodom, stretol som prezidenta 
francúzskeho, Macrona. Robert, ako však klasické rozhovory na chodbe. Ako sa máš a tak, a čo 
rozpočet už máš, lebo vie, ako žije ten život v jednotlivých krajinách. Tak som mu povedal, no keby si 
ty Emmanuel vedel, že mám skoro sedem percentný deficit. A on, že to nie je možné. Že áno, sedem 
percentný deficit riešenia.“ 
Moderátor: „Ale veď, to médiá hovorili o tom otvorene a kritizovali bývalú vládu.“ 
Robert Fico: „Počkajte, toto nám zanechali, dobre. Tých sedem percent nám zanechali. K tomu sa ešte 
pokúsili nám zanechať ďalší obrovský problém, a to bol problém, ktorý sa týkal, ako som už povedal, 
cien energií. Máme tretí problém, a to je nečerpanie fondov Európskej únie. A to sú dve veci, ktoré 
musím verejne povedať. Po prvé, z rozpočtového obdobia 2014 až 20, ktoré končí teraz 31. decembra 
2023, lebo to je to pravidlo n plus tri, ešte máte tri roky na dobehnutie veci, nám nechali vyčerpať na 
posledné dva mesiace 1.25 miliardy eur, miliardy. Mesačne míňali 50, 60. V novembri Raši s 
podpredsedom Kmecom rozbehli veci tak, že už máme 400 miliónové čerpanie. A čo je ešte lepšie?           
A o tom už vôbec nehovoríte. Vláda sa rozhodla a popodpisovala mestám a obciam o 500 miliónov 
eur  viac, ako bolo možné. Čiže mestá začali robiť, začali si robiť projekty, stavajú, budujú a zrazu my 
sme zistili, že na to vôbec nie sú oprávnené, lebo tie peniaze v európskych fondoch nie sú. Zase 
musíme nájsť ďalších 300 miliónov eur, aby sme to nejako sanovali do konca roka. Aby toho nebolo 
málo, tak súdruhovia a súdružky z opozície sa rozbehli. Hovorím teraz o europoslancoch za opozíciu. 
Chodia po chodbách Európskeho parlamentu, chodia po chodbách Európskej komisie a hovoria,                 
že zoberte im aj fondy, zastavte im fondy, lebo to poškodí vládu, to bude super. To bude super, keď im 
tie peniaze zoberieme. Videli ste ten, tú búrku v pohári vody, kde bolo šesť poslancov. Ďakujem 
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Monike Beňovej verejne, že to v minúte každému vysvetlila tam v Európskom parlamente, že o čo 
presne ide. A ja chcem znovu pripomenúť, je najväčšie svinstvo, ak niekto chce poškodiť vlastnú 
krajinu v mene svojich vlastných osobných cieľov a musím to potvrdiť. Slovenská opozícia, ako aj 
opoziční europoslanci, chcú poškodiť túto krajinu finančne veľmi vážne v mene svojich vlastných 
osobných cieľov. A okrem toho, prepáčte, posledná veta, sú hlúpi, pretože na jednej strane, veď ja 
rešpektujem pána Majerského, je predseda KDH a je predsedom Prešovského samosprávneho kraja. 
Máme dohodu, že chceme preniesť čo najviac peňazí z tých fondov do regiónov, do vyšších územných 
celkov a na mestá a obce.“ 
Moderátor: „Áno, o tom sa hovorilo aj pred voľbami.“ 
Robert Fico: „Aj sa to hovorí a aj to chceme urobiť. Čiže od nás pýta, že dajte nám fondy, my ich 
budeme lepšie míňať. A potom jeho manželka ide ako poslankyňa Európskeho parlamentu a vykrikujú 
tam spolu s ďalšími, že zoberte Slovensku eurofondy.“  
Moderátor: „Tam sa ale opozícia ohradila, že...“ 
Robert Fico: „Čo sa ohradila? V čom?“ 
Moderátor: „Opozícia sa ohradila, že nie túto tému otvára ona, ale tým, že ste zaslali do Bruselu tie 
návrhy, tak Európska komisia si ich...“  
Robert Fico: „Počkajte, ešte raz. Piateho decembra išiel list poslancov Európskeho parlamentu za 
Slovensko, opozičných poslancov pripomínam, kde ešte aj hrubo klamali, pretože zdôrazňovali v tom 
liste, že pozor, vláda ide zrušiť špecializovaný trestný súd. My sa špecializovaného trestného súdu ani 
nedotýkame.“ 
Moderátor: „To je známa vec.“ 
Robert Fico: „A je pravda, že slovenskí europoslanci za opozíciu chodia a navrhujú Európskej komisie, 
aby Slovensku boli odobraté fondy, aby sme boli hospodársky poškodení, lebo si myslia, že potom to 
poškodí našu vládu a že potom oni sa dostanú ďalej.“ 
Moderátor: „Spýtame sa na to aj opozície, keď tu bude.“ 
Robert Fico: „To ste sa už mali dávno pýtať. Viete, keby sa toto stalo mne, tak ma naháňať ako zdutú 
kozu po parlamente všade. My to hovoríme už niekoľko dní, že toto sa deje na chodbách Európskeho 
parlamentu a Európskej Komisii a nerobíte s tým absolútne nič. A my sa s tým vysporiadame. Pán 
redaktor, bude dosť času na odbornú diskusiu o trestnom zákone, trestnom poriadku, ako aj o 
samotnom rušení úradu špeciálnej prokuratúry.“ 
Moderátor: „Dobre, rozumiem tomu, čo hovoríte. Spýtame sa určite na to aj opozície. Rozpočet,               
ku ktorému som vám sľuboval, že sa dostaneme, podarí sa vám ho schváliť ešte tento rok vzhľadom 
na všetky tie prieťahy, ktoré v parlamente sú?“ 
Robert Fico: „A kto tie prieťahy robí?“ 
Moderátor: „Opozícia svojím legitímnym právom.“ 
Robert Fico: „Som rád, že ste to povedali, že opozícia.“ 
Moderátor: „Ale podotýkam, svojím legitímnym právom prihlasovať sa do diskusie. To nebudem 
spochybňovať.“ 
Robert Fico: „A viete čo je napríklad v rokovacom poriadku napísané?“ 
Moderátor: „Nie, nemám ho úplne naštudovaný tak, ako vy.“ 
Robert Fico: „Dobre, takže keby sme chceli, tak tú rozpravu zastavíme a dá sa to urobiť. Jednoducho, 
keď je to stále dookola to isté, je tam jedno ustanovenie, ktoré to umožňuje urobiť, ale my to nikdy 
neurobíme. Opakujem nikdy. Oni nám to robili v minulosti. My to robiť nebudeme. Takže platí, pán 
redaktor, že aby som popísal, kde sa nachádzame, schválili sme lex konsolidácia, a to sú tie rôzne 
zákony, ktoré musia byť schválené, aby sme mali dostatok príjmov do štátneho rozpočtu. Tento zákon 
bude nasledovaný kompetenčným zákonom. Ten potrebujeme kvôli tomu, že chceme od prvého 
januára zriadiť nové ministerstvo pre cestovný ruch a šport a sú tam aj ďalšie významné presuny 
kompetencií. Predpokladám, keďže v pondelok sa rokuje, že by v pondelok večer alebo v utorok 
dopoludnia mohol byť tento zákon ukončený a znovu sa prihlásili 40 opoziční poslanci a dookola to 
isté, dookola to isté, lebo oni si myslia, jak naivné deti, a to je fakt, to je banda naivných detí, že keď 
sa nám nepodarí otvoriť do Vianoc trestný zákon, že vyhrajú. A čo vyhrajú? No nevyhrajú nič, pretože 
jediné, čo spôsobia, že budeme mať problém schváliť rozpočet. Od utorka verím, že pôjde rozpočet. 
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Našťastie pri rozpočte, pán redaktor, nemáme prvé, druhé a tretie čítanie. Ten rozpočet sa 
prerokováva iba v jednom čítaní. Iba raz sa prerokováva v Národnej rade. Ak by sme začali v utorok 
alebo v stredu ráno, máme v stredu, štvrtok a piatok. Piatok je 22., to už je aj problém vnímať, to už je 
tesne pred Vianocami. Ak nedôjde k tomu, že 22. bude rozpočet už pripravený na hlasovanie, tak sa 
bude rokovať, bohužiaľ, musím to oznámiť, 27, 28, 29, 30, keď bude treba, medzi sviatkami. Toto je 
pevné rozhodnutie predsedu parlamentu. Ja ho oceňujem toto rozhodnutie, lebo rokovania 
parlamentu má v rukách predseda parlamentu.“ 
Moderátor: „A ja vám poviem, že médiá aspoň budú mať čo vysielať medzi sviatkami, lebo väčšinou 
býva čistá uhorka.“ 
Robert Fico: „A ja si zase myslím, že to nie je celkom dobré, keď taká téma ako je rozpočet by mal byť 
v medzi vianočnom období, pretože viete, že opozícia sa nebude vyjadrovať k rozpočtu odborne. Ona 
sa bude vyjadrovať politicky a to znovu bude o tom istom. To bude o Lipšicovi. Zase celý týždeň to 
bude o Lipšicovi...“ 
Moderátor: „Ale tak pri rozpočte má tam pár ekonomických výhrad, ktoré tam sú. Takže až tak by 
som sa nebál, pán premiér.“ 
Robert Fico: „Čiže ja chcem len, ja chcem len povedať, že v danej situácii máme všetko nastavené tak, 
že by sme mali schváliť rozpočet do 31. 12. s tým, že beriem na vedomie rozhodnutie predsedu 
parlamentu Petra Pellegriniho, že je pripravený rokovať aj medzi sviatkami kvôli rozpočtu, ak to bude, 
samozrejme, potrebné. A potom pokračuje program Národnej rady. Tam sú ešte nejaké skrátené 
konania ďalšie. Tak sa bude rokovať v januári. Budeme asi rokovať niekedy po 9. alebo po 10. januári. 
Tá schôdza Národnej rady bude pokračovať. Čiže áno, ja si myslím, že rozpočet by mal prejsť do konca 
roka.“ 
Moderátor: „Chcel som sa hypoteticky spýtať. Nepripúšťate možnosť, že by sa išlo v januári do 
rozpočtového provizória a rozpočet by sa schválil januári?“ 
Robert Fico: „Takto, my na to dôvod nemáme, pretože my sme sa na rozpočte dohodli. Rozpočet je 
schválený, jednomyseľne bol schválený na vláde Slovenskej republiky a bol schválený predstaviteľmi 
predtým politickými, koaličnou radou. Jediný, kto môže zabrániť prijatiu rozpočtu je opozícia tým, že 
bude nezmyselne obštruovať v parlamente a nedovolí nám, aby sme pristúpili k hlasovaniu. Povedzme 
ten posledný možný deň, možno 30. alebo 31. decembra, ale už keby až takto ďaleko. Dosť, že nám 
škodia pokiaľ ide o fondy. Stačilo. Nehovoriac o tom, nemôže sa nikto z tej opozície teraz tváriť, že oni 
nemajú nič spoločné s tým, v akom stave sú verejné financie. Pán redaktor, veľmi veľa ľudí, ktorí dnes 
sedia za Progresívne Slovensko, sedeli vo významných ekonomických a finančných funkciách a 
zodpovedá Progresívne Slovensko rovnakou mierou za deštruktívny stav slovenských verejných 
financií.“ 
Moderátor: „Ešte raz. Aj dočasne vymenovaná vláda Ľudovíta Ódora a minister financií Michal 
Horváth vtedy otvorene hovorili, v akom katastrofálnom stave sú verejné financie. Takže to nie je 
žiadna novinka. A médiá o tom informovali a hovorilo sa o tom aj predtým.“ 
Robert Fico: „Takže áno, ja verím, že rozpočet bude schválený. Jediný, kto môže robiť problémy, aby 
sám sebe ulahodil a prípadne si naplnil nejaké osobné politické ambície je opozícia. My sme 
pripravení na schválenie rozpočtu.“ 
Moderátor: „Jedna z tých výhrad, ktoré voči novému na alebo teda návrhu nového rozpočtu sú z 
rozpočtovej rady, že nedodržiavate výdavkové limity, pretože sú nejaké schválené ešte z februára. 
Ministerstvo financií tvrdí, že tie už neplatia, keďže nastalo nové volebné obdobie. Rozpočtová rada 
tvrdí, že stále platia, kým nebudú nové a považuje to za riziko, že nejde rozpočet podľa nových 
výdavkových limitov a hrozí tam porušenie zákona.“ 
Robert Fico: „Pán redaktor, to je rozdielna interpretácia zákona a ja si myslím, že ministerstvo financií 
presne vie, čo robí. Laco Kamenický zostavil výborný tím. Ja veľmi si vážim prácu jeho štátnych 
tajomníkov. A chcem povedať, že ak sú presvedčení, že to je v poriadku, v súlade so zákonom, tak by 
to v poriadku malo byť, ale vrátim sa k tej rozpočtovej rade. Viete, aký rozpočet predložil pán Ódor           
a jeho vláda? To je presne, ako v tom vtipe, že ako dostať štyroch slonov do jednej malej fiatky 500, čo 
Matovič rozdával po Slovensku. No, že dáte dvoch dopredu a dvoch dozadu. Oni tam všetko nabúchali  
a vypadlo z toho, že bude treba robiť konsolidáciu na úrovni 5 až 6 miliárd eur. Ja nie som samovrah   
a ja nechcem ani ľudí pozabíjať ani vraždiť, pretože ak by sme dnes išli cestou, o ktorej hovorí 
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opozícia, o ktorej hovorí rozpočtová rada, ako to povedal aj pán Ódor a jeho vláda, že konsolidácia 
mala byť ambicióznejšie a že sme mali viacej šetriť, tak predovšetkým pripomínam, že nie my sme 
dostali verejné financie do tohto stavu. Nie my sme priniesli taký obrovský deficit, ktorý sa blíži 
k siedmim  percentám, ale toto nám dala predchádzajúca vládna garnitúra. Chcem veľmi jasne 
Slovensku oznámiť, že my urobíme a robíme to, čo sme sľúbili pred voľbami. My sme predsa veľmi 
jasne pred voľbami povedali maximálne 0.5 percenta. Bol som prvý, niekde som to povedal na nejakej 
konferencii, ak budeme vo vláde, konsolidovať sa bude len týmto tempom, pretože my nemôžeme 
ohrozovať dosiahnutý sociálny štandard. Takže ľahko sa hovorí nejakým členom rozpočtovej rady s 
fantastickými platmi, ľahko sa hovorí opozícii, ktorá to spôsobila, ktorá dnes nemá zodpovednosť, 
ľahko sa hovorí pánovi Ódorovi a jeho ľuďom, že poďme zoškrtať 5, 6 miliárd. A z čoho? Máme 
znižovať dôchodky? Máme ísť do znižovania sociálnych štandardov? Takže rozpočet, ktorý je 
nastavený, je kombináciou konsolidácie, pretože ideme na deficit 5,97 percenta. To je zníženie deficitu 
o 0.5 percenta. Áno, beriem na vedomie, že na budúci rok budeme musieť ísť s vyššou konsolidáciou, 
pravdepodobne na úrovni jedného percenta, ale sme na to pripravení, pretože zase na druhej strane 
máme aj plán. My chceme to Slovensko rozbehať. Chceme čo najviac investícií, chceme čo najviac 
peňazí dostať do obehu, aby sme zdvíhali hospodársky rast, čo nám vytvorí potom predpoklady aj na 
vyššiu mieru konsolidácie, ale ja nebudem ubližovať ľuďom len preto, lebo si to želá rozpočtová rada, 
opozícia alebo Ódorova vláda. Určite nie.“ 
Moderátor: „Ale tak rozpočtová rada tu je za nejakým účelom, ktorá má sledovať o tom, či sa...“ 
Robert Fico: „Pán redaktor, politika nefunguje...“ 
Moderátor: „Ako sa vyvíjajú verejné financie...“ 
Robert Fico: „Ale politika nefunguje ako účtareň. Nemôžete ako v účtarni, že 1 a 1 sú 2 alebo ja 
neviem 65 krát 65 je, koľko, 4225. Jednoducho to nejde. My musíme veľmi jasne verejnosti povedať, 
že my sme politici, máme nejakú zodpovednosť za verejné financie. My predsa tie rozbité verejné 
financie nezhoršujeme. Nezhoršujeme ich, pretože my ten deficit dávame dole na úroveň 5,97 percent 
a keby verejnosť zaujímalo, môžem ešte povedať dve čísla. To je, že máme dnes výdavkovú časť 
štátneho rozpočtu na úrovni okolo 30 miliárd EUR, tá príjmová časť je niekde na úrovni okolo 22 a pol 
miliárd, čiže ten rozdiel je tam asi 7 a pol miliardy, to je ten deficit a ten sa musí postupne znižovať. 
Minule ma na to upozornil Robo Kaliňák a vy sa možno teraz na tom zasmejete. Ukazoval mi jeden 
graf. Jeden graf, ktorý myslím, že inštitút finančnej politiky vydal. A to je...“ 
Moderátor: „Neviem, aký, ale povedzte.“ 
Robert Fico: „To je stúpanie verejného dlhu. Vždy keď prišla pravicová vláda, verejný dlh išiel takto, 
prudko hore. Potom prišli vlády, kde bol Smer, sa stabilizoval. Potom zase prišla Radičová, takto hore 
a potom zase prišla vláda teraz Ódorova, Hegerova, Matovičova, takto hore. A my zase takto 
pôjdeme. Čiže ako keby vôbec neplatila tá poučka, ktorá sa v živote často hovorí, že pravica je tá 
efektívna, ona šetrí a potom príde ľavica a to rozdáva. Úplne inak je to. Zdá sa, že dnes máme 
nezodpovednú pravicu, ktorá rozdávala tri a pol roka krížom krážom, rozbila verejné financie. Ja vám 
chcem zagarantovať. Vieme, čo robíme, ja si nemôžem dovoliť dostať Slovensko do, pán redaktor, do 
stavu, že nám nebudú dôverovať zahraničné trhy. My si predsa musíme požičiavať peniaze. Viem, čo 
robíme. Ja nie som polročný premiér. Čiže na jednej strane áno, bojujeme za tých ľudí, budeme držať 
všetko tak, aby ten sociálny štandard nešiel dole, ale na druhej strane si uvedomujeme, že sa musíme 
správať k verejným financiám zodpovedne.“ 
Moderátor: „Dobre, že to hovoríte. Ten graf si teda pozrieme niekde.“ 
Robert Fico: „Pozrite si. Nech sa páči.“ 
Moderátor: „Inštitút finančnej politiky to bol, ak sa nemýlim.“ 
Robert Fico: „Bol to oficiálny dokument, ktorý som videl priložený k nejakému dokumentu, asi 
k rozpočtu, a Robert Kaliňák mi to, že pozri sa Robert, že to je presne tak, ako sme hovorili, vždy to ide 
prudko hore, keď je pravica a my to vždy stabilizujeme.“ 
Moderátor: „Možno bude úplne najlepšie, ak by minister obrany Robert Kaliňák teraz pozerá, že nám 
ho automaticky pošle.“ 
Robert Fico: „Bolo by dobré, možno. Ak Robo Kaliňák pozerá, Robert, prosím ťa, odfoť ho a pošli ho 
pánovi Dírerovi do telefónu. Nech si ho potom pozrie.“ 



 19 

Moderátor: „Ďakujem veľmi pekne. Hovoríte o tom, že je pre vás dôležité, aby sme mali stabilné 
verejné financie, aby ste udržali, aby ste udržali deficit, lebo si potrebujeme požičiavať peniaze, aby 
nám zahraničné trhy dôverovali a tak. Jednou veľkou témou, o ktorej som tu hovoril už aj 
predchádzajúcimi hosťami, boli kompenzácie, či už to boli 13. dôchodky alebo kompenzácie  
zvýšených cien energií a sedel tu váš vicepremiér za SNS Tomáš Taraba, ktorý hovoril, že štát to vyjde 
okolo 3 miliárd, všetky tieto opatrenia. A minister Taraba otvorene hovoril, že ten stav verejných 
financií je katastrofálny. Na jednej strane hovoríte o tom, že potrebujete konsolidovať verejné 
financie, že potrebujete znížiť deficit o pol percenta. Na druhej strane tu hovoríme o 3 miliardách, 
ktoré potrebujete, a nemyslím to teraz negatívne, rozdať.“ 
Robert Fico: „No ale, pán redaktor, pozor. My sme politici, ktorí niečo sľúbili a predsa kvôli babráctvu  
Ódora, Matoviča a Hegera nebudem plniť vlastné sľuby, ktoré sme dali. My sme verejne hovorili, že 
pomôžeme s hypotékami. Pomohli sme, našli sme riešenie. Verejne sme hovorili nielen my, ale hovoril 
to napríklad aj predstaviteľ, predseda Hlasu Peter Pellegrini, že doručíme 13. dôchodky, no tak 
jednoducho ich musíme doručiť v roku 2024. A my sme si sadli...“ 
Moderátor: „Okolo toho boli tiež nejaké mediálne trenice.“ 
Robert Fico: „No nebolo nič, je doručené. My sme dohodnutí na veciach, našli sme na to finančné 
zdroje a okrem toho aj konsolidujeme. Vy sa ma teraz spýtate, že ideme niekde dať 3 miliardy. A to  
som ich mal zoškrtať zo štátneho rozpočtu? Viete, čo by to znamenalo, keby sme 3 miliardy nepoužili? 
To znamená, že od januára majú ľudia o 200 percent vyššie ceny pre domácnosti. Od januára majú 
ľudia možno vyššie platby za mnohé iné veci. My musíme ľudí do určitej miery aj sanovať a 
pripravovať na to, aby prežili toto obdobie. Ja vám to ukážem na príklade energií.“ 
Moderátor: „A potom sa ja niečo dopýtam.“ 
Robert Fico: „Dobre, k tým energiám. Keby sa udialo to, čo nám vyviedol pán Juris, hovorím teraz o 
predsedovi rady pre regulačného úradu.“ 
Moderátor: „Ja viem, kto je pán Juris.“ 
Robert Fico: „Prepáčte, ale nemusí slovenská verejnosť automaticky spájať mená. Úradu pre 
reguláciu sieťových odvetví. Keby sme do bodky všetko naplnili, ako sa teraz udialo alebo by sme 
naozaj museli ísť do súboja s takýmto cenovým návrhom, tak nás to stojí 1.4 miliardy eur v štátnom 
rozpočte. Len takto do vzduchu. A my sme aj na to pripravení. Keby sa stalo, že jednoducho nejaké 
vonkajšie prídu momenty efekty, ktoré na tých medzinárodných trhoch spôsobia, že štát bude musieť 
zabrať, tak jednoducho zaberieme. Nemôžme si ale dovoliť, pán redaktor, ak má človek raz dôchodok 
500 eur, nemôžeme tomu človeku vyviesť to, že ho od januára necháme v situácii, že bude platiť za 
plyn domácnosti o 100 percent viacej. To jednoducho nie je možné. My nie sme v Nemecku. 
V Nemecku, ak porovnám platy, sú trikrát alebo štyrikrát vyššie ako na Slovensku, aj dôchodky. A 
pozriem sa, tak 30 percent potravín v Nemecku je o 10 percent lacnejších ako na Slovensku. Viete,              
že tie potraviny sme tlačili a tlačili. Tri a pol roka o tom rozprávame, že musíme sa tým...“ 
Moderátor: „Vo volebnej kampani enormne.“  
Robert Fico: „Ale urobili sme konkrétne kroky. Veď ten zákon o odpustení odvodov bol schválený, keď 
sme boli v opozícii. My sme ten zákon predložili. To bol výsledok toho okrúhleho stola, čo sme robili 
s potravinármi a poľnohospodármi. Inak, čo bolo tiež zvláštne, že opozícia robila okrúhle stoly a 
vládna koalícia sa na to pozerala. A vládna koalícia sa stále tvárila, že inflácia nie je problém. Inflácia 
je veľký problém. Takže nemôžem počúvať technokratické názory, že seknite toho 6 miliárd dole a 
budete mať zdravé verejné financie. Ale čo ľudia? Predsa ja nerobím politiku kvôli tomu, že budeme 
mať pekné číslo v rozpočte. Rozpočet nie je môj politický cieľ. Rozpočet je môj politický nástroj, ktorý 
je finančný nástroj, ktorý používam na dosahovanie politických cieľov. A nikto nám nemôže povedať, 
že deštruujeme verejné financie. Veď znižujeme ten deficit a naviac sme nachystali všetky 
mechanizmy, ktoré budú ľudí chrániť.“ 
Moderátor: „Dve poznámky. Keďže sa permanentne vraciate k bývalom šéfovi ÚRSO Andrejovi 
Jurisovi. Andrej Juris, respektíve úrad pre reguláciu sieťových odvetví si splnil iba svoju úlohu tak, ako 
aj v minulosti, deklaroval nejaké ceny ako nezávislý úrad. A vy ako vláda ste to mali šancu napraviť,  
čo ste aj urobili a zastropovali ste tie ceny energií. A čo sa týka druhej poznámky, nikto nehovorí,               
že ste  nemali teraz 3 miliardy investovať pre dôchodcov, nízkopríjmové skupiny a tak ďalej. Naozaj.“ 
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Robert Fico: „Počkajte, hypotekárne úvery a ďalšie veci. Pozor, tam všetko zapadá do toho. 
Hypotekárne úvery, to nestojí 1 euro. Bavíme sa na budúci rok o sume, ktorá bude vyššia ako 100 
miliónov eur. Veď to zase. Viete, už sa to...“ 
Moderátor: „Nenechali ste ma dohovoriť všetky tie skupiny, ktoré som chcel vymenovať...“ 
Robert Fico: „No viete, to zase tak vyzerá, že jasné, starajú sa iba o dôchodcov, lebo si myslia, že to sú 
ich voliči. Ale my reálne sme teraz pomohli obrovskému počtu ľudí, ktorí majú hypotekárne úvery a u 
ktorých dochádza k refixácii, pretože vzhľadom na rast základnej úrokovej sadzby Európskej 
centrálnej banke prudko stúpli úroky z 1 na 5 percent a tí ľudia budú dostávať teraz listy, ktoré im tam 
budú oznamovať, že nebudete platiť 300, ale budete platiť 450, 500 eur. Musíme aj týmto ľuďom 
pomôcť. Všetkým kategóriám ľudí sme sa snažili nájsť priestor v rozpočte. Ďalej viete, že ideme riešiť 
problém, že čo s tým programom nájomných bytov, ktoré nám tu zanechala politická strana Sme 
rodina. Či to bude alebo nebude. Na to treba veľa peňazí ešte ďalších. Potom je tu otázka štátneho 
fondu rozvoja bývania. Máme pred sebou veľké témy, ale top téma, aby bolo úplne jasné. Po 
hypotékach, 13. dôchodkoch a energiách, ktoré sme vyriešili, prichádza top téma od januára - ceny 
potravín. Ceny potravín ma začínajú veľmi zaujímať. A ja si myslím, že ministerstvo pôdohospodárstva 
pod vedením Richarda Takáča pripravuje lavínu návrhov, ktorú predstavíme v krátkom čase, pretože 
na to potrebujeme aj zhodu v koaličnej rade.“ 
Moderátor: „A my si ju veľmi radi pozrieme, pretože ceny potravín boli veľkou témou v predvolebnej 
kampani. Nenechali ste ma iba dopovedať, ale som rád, že ste teda, že sa nechcete obmedzovať iba 
na dôchodcov, ktorí sú dominantne vašimi voličmi a teda dúfam alebo budeme od vás očakávať, že 
vláda príde aj s nejakými opatreniami pre mladých ľudí, študentov, aby toľko mladých ľudí 
neodchádzalo do zahraničia, pretože nevidia v tejto krajine žiadnu budúcnosť a už vôbec nie 
budúcnosť, aby tu zostali žiť.“ 
Robert Fico: „Pán redaktor, viete, ak sa pozrieme na skutočné čísla, tak nezodpovedajú tejto fráze, 
ktorá sa veľmi často na Slovensku používa. Na Slovensku predovšetkým musíme urobiť jeden by som 
povedal rozhodujúci bod, a to je sadnúť si s vysokými školami a s prevádzkovateľmi stredných škôl  
a povedať si, či máme odvahu ísť do nejakého plánovania. Jednoducho nie je možné, aby sme tu na 
vypúšťali z vysokých škôl 1000 politológov, ktorí študujú len preto, aby mali papier. Oni neštudujú, 
pretože chcú byť reálne politológovia. Vidia, že na zaradenie niekde v štátnej správe alebo niekde na 
nejakú prácu potrebujú papier, teda že potrebujú nejaký diplom. Vysokoškolské vzdelanie 1., 2. 
stupňa. Ak budeme mať odvahu, pán redaktor, povedať, že nie každý má právo na vysokoškolské 
vzdelanie. Vysokoškolské vzdelanie by malo byť určené hlavne dobrým študentom. Dnes štvorkári 
chodia bez prijímačok na vysoké školy. Budeme mať odvahu povedať, že budeme produkovať vo 
vysokoškolskom vzdelaní len to, čo táto krajina potrebuje, plus 10 percent, tak sa výrazne posunieme 
ďalej. To isté platí aj pre vyššie územné celky, s ktorými budeme hovoriť o štruktúre stredoškolského 
vzdelania. Tam je niekde začiatok, ale veď ja nechcem, aby sa v tejto krajine žilo zle. Ja by som bol 
veľmi rád, aby nás ľudia hodnotili, keď budeme končiť, či to bude zajtra alebo to bude v roku 27, 
predovšetkým z pohľadu takého pocitu. Viete, že dnes sa nemeria všetko iba cez čísla. Sú jednoducho 
aj štatistiky alebo sú nejaké merania, ktoré hovoria, či tí ľudia majú skutočný pocit spokojnosti toho 
života v tom štáte. Preto sme zadefinovali ten náš záverečný cieľ nášho vládnutia, nie v číslach, že 37 
percent, 24 percent, aby sa ľudia cítili bezpečnejšie, pokojnejšie a žili lepšie. To je celé.“ 
Moderátor: „Ja tomu rozumiem. Len...“ 
Robert Fico: „Tak budeme sa tomu venovať. Sme osem týždňov vo vláde. Osem týždňov sme vo 
vláde.“ 
Moderátor: „Ale veď, pán premiér.“ 
Robert Fico: „Sme schválili toho strašne veľa. Takže možno sme my urobili chybu. Možno sme urobili 
chybu tým, že sme začali v obrovskom tempe a teraz každý očakáva, že no keď vyriešili hypotéky za tri 
dni a vyriešili rozpočet za štyri dni, tak vyriešia teraz všetko za týždeň celý svet. To tak ale nejde a 
viem, že nás čaká veľmi náročný rok 2024 aj z pohľadu prezidentských volieb, volieb do Európskeho 
parlamentu. Bude toho naozaj veľmi veľa. 
Moderátor: „Pán premiér, pokoj. Ja som sa iba pýtal...“ 
Robert Fico: „Ja som veľmi pokojný.“ 
Moderátor: „Ja viem. Však ja iba hovorím, že oceníme, keď sa začne venovať aj mladým ľuďom. 
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Koniec koncov tie výsledky prieskumu OECD PISA 2023 nedopadli práve najlepšie. Sme vo 
vedomostiach a zručnostiach naozaj podpriemerný a preto iba hovorím, že nielen dôchodcovia, nielen 
hypotéky, ale naozaj niečo aj pre vzdelanie a mladých ľudí. Posledná otázka. Robert Fico bude tráviť 
Vianoce v Bratislave, na Slovensku, doma v pokoji alebo bude teda očakávať, že či prejde rozpočet 
alebo nie?“ 
Robert Fico: „Pán redaktor, ak rozpočet nebude schválený do 22. decembra, tak asi si ťažko môžem 
plánovať nejakú dovolenku. Pokiaľ bude rozpočet schválený do 22., tak určite na pár dní niekde 
vypadnem. Potrebujem to aj ja, hoci teda sa snažím držať v dobrej kondícii, ale ak to bude inak,                  
že medzi sviatkami tu budeme rokovať o rozpočte, neviem si predstaviť, že keď sa bude hlasovať 
o rozpočte, tak by sme tam ako vláda nesedeli. Je to náš rozpočet a musím poďakovať poslancom 
vládnej koalície za podporu tohto rozpočtu. Takže trochu záleží aj od opozície, ako bude vyzerať môj 
vianočný oddych.“ 
Moderátor: „Tak potom môžete vypadnúť, ako hovoríte, ešte aj prvý januárový týždeň. Ešte vtedy aj 
býva pomerne pokoj.“ 
Robert Fico: „Je to možné, uvidíme.“ 
Moderátor: „Predseda vlády a Smeru Robert Fico. Ďakujem. 
Robert Fico: „Ešte raz ďakujem za pozvanie a želám všetkým nech sa v kľude pripravujú na Vianoce. 
Toto bola myslím vaša posledná relácia. V nedeľu už nemáte, dúfam.“ 
Moderátor: „Práve to chcem povedať, že už aj my končíme. 
Robert Fico: „To je dobrá správa.“ 
Moderátor: „No ďakujem. No a vám ďakujem za pozornosť, čakajú na sviatky a hoci od politiky, ako 
sme práve počuli, si asi neoddýchnete, tak si oddýchnite aspoň od relácie V politike. Uvidíme sa po 
sviatkoch 14. januára. Prežite krásne sviatky, dovidenia.“ 
Robert Fico: „Dovidenia.“  
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